
P ROTO KÓ Ł  NrXI/2015 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 27 pa ździernika 2015 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XI/2015 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora ZS w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Wicedyrektor ZS w Lekowie filia w Oparznie 
- Pana Ryszarda Miedzika- Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Referatu OKZiS UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROS UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji Nr X/2015 
z dnia 30.09.2015 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu rozpocz ęcia sesji 
nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w g łosowaniu jawnym protokó ł  przyj ę li 
jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że porządek obrad podany by ł  w 
zaproszeniach na sesj ę . Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyj ę li porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 

1 



5. Czas dla samorządów. 
6. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie Gminy Swidwin za rok 20 14/2015. 
8. Dyskusja. 
9. Podj ęcie uchwał : 

- w sprawie okre ś lenia zasad przyznawania i odp łatno ści za us ługi opiekuńcze i 
specjalistyczne us ługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych us ług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegó łowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od op łat, jak również  trybu ich pobierania; 

- w sprawie uchwalenia rocznego programu wspó łpracy pomiędzy Gminą  Swidwin a 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalno ści pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2016 rok; 

- w sprawie zmiany Uchwa ły nr XXXIII/273/2013 Rady Gminy Świdwin z dnia 
19 grudnia 2013 r. w sprawie dokonania zamiany nieruchomo ści; 

10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12.Zakończenie. 

Ad.4. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poinformowała, że w sekretariacie Urzędu Gminy Świdwin zostały 
złożone dwa wnioski. Pierwszy od mieszka ńców, który dotyczy namalowania pasów przy 
przystanku autobusowym w Kl ępczewie, natomiast drugi wniosek jest od stra żaków i dotyczy 
oznakowania wyjazdu z remizy OSP w Kl ępczewie znakiem ostrzegaj ącym kierowców o 
wyjeździe ze straży. 

Pani Iwona Piotrowicz odczytała interpelacj ę  skierowaną  do Wójta Gminy Świdwin 
(załącznik nr 1). Następnie poinformowała, że w marcu br. Komisja Rolnictwa podczas 
objazdu dróg podj ęła decyzj ę  o wykonaniu zjazdu w Bystrzynie w kierunku gospodarstwa 
rybackiego. W zwi ązku z tym, że do dzisiaj nie zosta ł  on zrobiony Pani Iwona Piotrowicz 
zadała pytanie, kiedy ta inwestycja zostanie wykonana. 

Pan Marcin Serafin poinformowa ł , że na ostatnich komisjach rady gminy poruszany by ł  temat 
artykułu, który ukaza ł  się  w lokalnej prasie. Na komisjach tych radni wspólnie z Wójtem 
ustalili, że słowa zamieszczone w tym artykule nie by ły słowami Wójta, wi ęc przytoczona by ła 
nieprawda. Wobec powy ższego Pan Marcin Serafin zada ł  pytanie, co od czasu ostatniej komisji 
Pan Wójt uczyni ł  w kwestii sprostowania tych informacji, które by ły krzywdzące dla radnych. 
Następnie powiedział , że chciałby uzyskać  informacje na temat topoli w Krosinie, o które pyta ł  
się  na ostatniej sesji rady gminy. Zada ł  pytanie, czy by ły ogłaszane przetargi, czy wp łynęły 
oferty, ajeżeli tak, to dlaczego zosta ły odrzucone oraz jak to b ędzie dalej wyglądać . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie Wójtowi o kwesti ę  
Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania, poniewa ż  uchwała czeka na dalsze 
prace. Doda ła, że na poprzedniej komisji Przewodnicz ąca Komisji Budżetowej poprosi ła o 
zorganizowanie konsultacji z organizacjami pozarz ądowymi w celu rozeznania si ę  w 
potrzebach organizacji oraz przedstawienia mo żliwości uzyskania wsparcia z europejskiej 
współpracy terytorialnej dla tych stowarzysze ń . W związku z tym pytanie, czy Wójt poczyni ł  
jakie ś  starania w tym temacie. 
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Następnie Przewodnicząca Rady zada ła pytanie, czy Stowarzyszenie Inicjatyw Spo łeczno-
Gospodarczych, którego gmina jest cz łonkiem, może aplikować  w ramach tej europejskiej 
współpracy terytorialnej. 

M.S. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Otto Leske, So łtys Krosina, zgłosi ł  sprawę  drogi wojewódzkiej w Krosinie, o której 
sygnalizowa ł  na sesji rady gminy przed wakacjami, a która do tej pory nie zosta ła rozwiązana. 
Dotyczy ona odwiertów zrobionych w środku miejscowo ści Krosino, które są  bardzo 
dokuczliwe dla mieszka ńców. 

Pan Tadeusz Wilk, So łtys Beitna, przypomniał  o ustaleniu, jakie zostało podj ęte na spotkaniu 
w Bełtnie, a dotyczące przekopania rowu od dwóch gospodarstw, ściek do studzienki. Jeden 
przekop został  zrobiony, lecz nie zosta ł  dokończony, a jeden przejazd nie zosta ł  ruszony. 
Następnie poprosi ł  o pracownika interwencyjnego do grabienia li ści z kasztanowców rosn ących 
w alejce w Be łtnie, którego kiedy ś  Wójt obieca ł . 

Pan W ładys ław Lachiewicz, So łtys Rogalina, poinformował , że latem w Rogalinie zosta ła 
zamontowana lampa o świetleniowa, która do tej pory nie świeci, ponieważ  brakuje tam 
licznika. Poprosi ł  o skierowanie odpowiednich s łużb do zamontowania licznika. 

Pan Andrzej Żubert, So łtys Świdwinka, poinformował , że mieszkańcy miejscowo ści 
Swidwinek proszą  o założenie 2-3 lamp jadąc od osiedla w kierunku jeziora. Doda ł , że w 
Swidwinku jeździ dużo samochodów, ponieważ  znajduje si ę  tam zak ład naprawy samochodów, 
poza tym dzieci po ciemku wracaj ą  ze szko ły. Druga sprawa, którą  zgłosił  sołtys dotyczy 
założenia lampy naprzeciwko przystanku autobusowego. 

Pan Jerzy Szczygielski, cz łonek rady so łeckiej w Klępczewie podzi ękował  Przewodniczącej 
Rady Gminy za spowodowanie, że sesje rady są  nagrywane i publikowane w internecie. 
Następnie poprosi ł  Przewodnicz ącą ,  Rady Gminy o podj ęcie działań  na rzecz ca łonocnego 
oświetlenia miejscowo ści w gminie Swidwin. Zdaniem Pana Jerzego Szczygielskiego ustawa o 
samorządzie terytorialnym jest taka sama dla miejscowo ści miejskich, jak i wiejskich. Doda ł , 
że w Swidwinie o każdej porze świecą  się  lampy, natomiast na wsiach po godzinie 24 jest 
ciemno. Następnie poinformował , że po wys łuchaniu sprawozdań  z prac komisji usłyszał  
zdanie, że komisja rewizyjna rzekomo przekroczy ła swoje kompetencje. Natomiast nie jest 
wytłumaczone, jakie kompetencje i w jakim zakresie zosta ły przekroczone. Zosta ła udzielona 
przez przewodniczącą, jak to okre ś lił  „nagana". W związku z tym, że interesuje si ę  pracami 
samorządu prosił  o wyjaśnienie czego dotyczy to przekroczenie kompetencji. 

Ad.6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZ ĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Pani Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie głosu Przewodniczących Komisji. 

Pan Tomasz Martu ł  - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 08.10.2015 r. odby ło się  
wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i 
Przestrzegania Prawa oraz Komisji Bud żetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, 
Bezrobocia i Opieki Spo łecznej. Na Komisji omówiono ocen ę  stanu i ochrony środowiska na 
terenie Gminy Swidwin oraz ocen ę  prac inwestycyjnych i drogowych za 2015 r., informacje o 
kosztach realizowanych robót inwestycyjnych w Gminie Swidwin. 
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Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował , że w dniu 16.10.2015 r. odbyło się  posiedzenie Komisji O światy, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Tematem posiedzenia by ło funkcjonowanie o światy 
na terenie Gminy Swidwin za rok 2014/2015. Obszerne sprawozdanie z funkcjonowania 
oświaty złożył  Kierownik Referatu OKZiS Pan Sebastian Basiejko. Dyrektorzy szkó ł  Pan 
Jakub Szynkowski, Pani Marta Jalowska oraz Dorota Adamiak przedstawili szczegó łowe 
analizy i wyniki egzaminów klas szóstych szkó ł  podstawowych i klas trzecich gimnazjów w 
roku szkolnym 2014\2015. Przewodnicz ący dodał , że wyniki szkó ł  w Bierzwnicy i Oparznie są  
dobre, martwią  jednak wyniki Zespo łu Szkół  w Lekowie, które by ły zbyt niskie. Cieszą  
natomiast duże osiągnięcia szkó ł  sportowe i kulturalne, w których dzieci i m łodzież  chętnie 
biorą  udział  i zdobywaj ą  nagrody. Protokó ł  z komisji znajduje się  w biurze rady. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w dniu 
19.10.2015 r. odby ło się  posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Tematem spotkania by ła analiza 
wykonania budżetu za pierwsze pó łrocze 2015 r. Protokó ł j est do wglądu w biurze rady. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w dniu 19.10.2015 
r. odbyło się  wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Swidwin. Na posiedzeniu komisji 
omówiono aktualne systemy wsparcia spo łecznego w Gminie Swidwin, radni wys łuchali 
stanowiska mieszkańców Niemierzyna w sprawie zamiany dzia łek oraz omówione zosta ły 
projekty uchwał  na XI/2015 sesj ę  Rady Gminy Swidwin. Protokó ł  z posiedzenia Komisji 
dostępne są  do wglądu w biurze rady. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między 
sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bie żącym 
okresie 
- zajmował  się  dowozem uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Swidwin do szko ły 
specjalnej w Swidwinie i S ławoborzu; 
- zajmowa ł  się  dowozem pensjonariuszy do SDS w Kl ępczewie; 
- zajmowa ł  się  bieżącą  obsługą  Gminnej Hali Sportowej w Lekowie; 
- przygotowanie wniosku o przekazanie środków funduszu pracy na dofinansowanie 
pracodawcom kosztów kszta łcenia młodocianych pracowników za okres od 01-30.09.2015 r. 
- przygotowa ł  sprawozdanie w ramach systemu informacji o światowej wg stanu na dzień  
30.09.20 15 r.; 
- dnia 13.10.br. odby ło się  spotkanie z nagrodzonymi nauczycielami z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej; 
- dnia 14.1 0.br. odby ło się  spotkanie z kadrą  pedagogiczną  przedszkoli prowadzonych przez 
TPD z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 
- odbyły się  narady z dyrektorami szkó ł  gminnych; 
- organizacja w Gminnej Hali Sportowej w Lekowie etapu powiatowego XVI edycji 
Ogólnopolskiego Turnieju Pi łki Nożnej „Z podwórka na stadion" o puchar Tymbarku, w 
którym udział  wzięło ok. 250 dzieci z powiatu świdwińskiego; 
- trwaj ą  prace nad projektem bud żetu na 2016 r. dotycz ący referatu o światy; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa i Mienia komunalnego w bie żącym okresie: 
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- wydano 2 decyzje na podzia ł  nieruchomo ści w Krosinie i w Bierzwnicy; 
- wydano 1 postanowienie opiniuj ące podział  nieruchomo ści; 
- wydano 3 za świadczenia o planie zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 14 za świadczeń  o powierzchni gospodarstw dla rolników; 
- wydano 11 zezwoleń  na usunięcie drzew lub krzewów; 
- wydano 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomo ści; 
- opublikowano wykaz do sprzeda ży nieruchomo ści lokalowej w Ząbrowie (sprzeda ż  dla 
najemcy); 

Zadania realizowane w ochronie środowiska i gospodarce odpadami: 
- wezwano 4 mieszkańców do z łożenia wyja śnień  dotyczących informacji zawartych w 
deklaracjach na odbiór odpadów; 
- przyj ęto 12 wniosków o dofinansowanie zadania polegaj ącego na usuni ęciu w 2016 r. 
wyrobów zawieraj ących azbest, pomimo iż  nabór wniosków zostanie og łoszony dopiero w 
grudniu 2015 r.; 
- rozes łano 194 upomnienia z tytu łu ponoszonej op łaty śmieciowej, po zebranych 
upomnieniach zauważalny jest znaczny wzrost wp łat z tego tytu łu; 
- na bieżąco przyjmowane są  deklaracje o zmianie liczby osób zamieszkuj ących daną  
miejscowo ść ; 

Zadania realizowane przez Referat Infrastruktury w bie żącym okresie: 

- ogłoszono przetarg nieograniczony na realizacj ę  przebudowy drogi gminnej Rusinowo-
Kłośniki, działki nr: 484/4 i 484/1 obr ęb Rusinowo; I etap przebudowy, nawierzchnia z p łyt 
Jumbo; 
- ogłoszone zostało zapytanie ofertowe na pe łnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego 
w specjalno ści drogowej w ramach zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi gminnej 
Rusinowo-Kło śniki"; 
- trwaj ą  prace przy budowie chodnika w miejscowo ści Cieszeniewo w ramach funduszu 
sołeckiego —długość  chodnika wyniesie ok. 120 mb; 
- wykonane zosta ło odwodnienie skrzyżowania dróg gminnych w Starym Przybys ławiu; 
- trwaj ą  prace związane z uczestnictwem gminy Swidwin w Kontrakcie Samorz ądowym w 
ramach nowej perspektywy finansowej 2014-2020; przygotowana zosta ła dokumentacja - 
projekt priorytetowy maj ący na celu wsparcie edukacyjne uczniów szkó ł  gminnych oraz 
projekty komplementarne, dotycz ące kompleksowej modernizacji dróg a tak że rozwoju 
gospodarki turystycznej gminy Swidwin w ramach Kontraktu Samorz ądowego „Strefa 
Centrum", reprezentowanego przez trzy powiaty: świdwiński, drawski i łobeski; ostateczny 
termin z łożenia wniosku do Kontraktu Samorz ądowego to 30 październik br.; 
- Gmina Swidwin podpisała list intencyjny dotycz ący udziału w projekcie typu „Wyposa żenie 
S łużb Ratowniczych w specjalistyczny sprz ęt wykorzystywany w sytuacjach wyst ąpienia 
zjawisk katastrofalnych lub powa żnych awarii" w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Dzia łanie 3.4 
„.Adaptacja do zmian klimatu", przygotowywanego przez Oddzia ł  Wojewódzki ZOSP RP 
województwa zachodniopomorskiego. Celem projektu b ędzie wyposażenie ochotniczych stra ży 
pożarnych w samochody ratowniczo-ga śnicze oraz sprz ęt ratowniczy; 
- w dniach od 15 do 22 pa ździernika br. przeprowadzono konsultacje spo łeczne rocznego 
programu wspó łpracy na 2016 r. pomi ędzy gminą  Swidwin a organizacjami pozarz ądowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzia łalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie; 
- Gmina Swidwin uczestniczy w spotkaniach roboczych maj ących na celu jak najlepsze 
przygotowanie Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy Dzia łania - „Powiatu 



Świdwińskiego, niezbędnej przy ubieganiu się  o środki PROW dla osi Leader w nowej 
perspektywie finansowej; 

Ad.7. SPRAWOZDANIE Z FUNKCJONOWANIA O ŚWIATY NA TERENIE GMINY 
ŚWIDWIN ZA ROK 2014/2015 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Kierownika 
Referatu O światy, Kultury, Zdrowia i Sportu Pana Sebastiana Basiejko. 

Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  informacj ę  o stanie zadań  o światowych Gminy Świdwin 
w roku szkolnym 2014/2015 w formie prezentacji multimedialnej (za łącznik nr 2). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Dyrektor Zespo łu 
Szkół  w Bierzwnicy Panią  Martę  Jalowską . 

Pani Marta Jalowska przedstawi ła informacje o szkole w formie prezentacji multimedialnej 
(załącznik nr 3). 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Dyrektora Zespo łu 
Szkó ł  w Lekowie Pana Jakuba Szynkowskiego. 

Pan Jakub Szynkowski powiedział , że dużo informacji obrazuj ących prac ę  szkoły przybliżyła 
Pani Dyrektor Marta Jalowska mówi ąc o mechanizmie wspierania uczniów zdolnych i z 
problemami w nauce. Powiedzia ła ona na czym polega nadzór pedagogiczny, wi ęc w 
większo ści nie będzie si ę  do tego odnosi ł . Chciałby odnieść  się  do wyników sprawdzianów i 
egzaminu posi łkuj ąc się  danymi, które ~na odnale źć  na stronie CKE w Poznaniu. Doda ł , że 
nasz obszar do którego porównujemy wyniki to s ą  szko ły wchodzące w obszar okręgu 
poznańskiego tj. województwo zachodniopomorskie, wielkopolskie, lubuskie. Te województwa 
daj ą  obraz porównywalnych osi ągnięć  ucznia. Stwierdzi ł , że prostuje informacje, i ż  wyniki są  
za niskie, bo są  zróżnicowane. Jeżeli chodzi o szkołę  podstawową  z j .niemieckiego średnie 
wyniki osiągnięte przez uczniów są  lepsze niż  średni wynik ucznia woj. wielkopolskiego oraz 
lepsze niż  średni wynik ucznia mieszkaj ącego i uczącego się  na wsi w woj. 
zachodniopomorskim i troch ę  niższe niż  średni wynik ucznia woj. zachodniopomorskiego. 
Jeżeli chodzi o j .angielski to wyniki, które uzyskali uczniowie są  wynikami porównywalnymi 
do wyników które osiągnęli uczniowie ze szkó ł  w Brzeżnie, Rąbinie, Bierzwnicy, Szkole 
Podstawowej nr 2 w Swidwinie, Szkole Podstawowej nr 2 w Łobzie, Szkole Podstawowej w 
Resku, Szkole Podstawowej nr 2 w Nowogardzie. Je żeli chodzi o wynik z j .polskiego w szkole 
podstawowej to wynik uczniów jest wynikiem przeci ętnym, co oznacza że uczniowie szkó ł  w 
gminach Tychowo, Karlino, Ostrowice, Kalisz Pomorski, P łoty, Trzebiatów, Go ścino, 
Bobolice, Sianów, Dar łowo uzyskali dokładnie ten sam poziom (stanin 5). Je żeli chodzi o 
matematykę  to tutaj w szkole podstawowej jest problem, bo matematyka rzutuje obni żając 
wynik części ogólnej poni żej 50%. Uczniowie osiągnęli wynik na poziomie 34% (stanin 
najniższy) i oznacza to, że do przeci ętnego ucznia w powiecie trac ą  4 na 21 punktów. To jest 
problem, który staraj ą  się  rozwiązać . 
Jeżeli chodzi o gimnazjum to tutaj jest sytuacja analogiczna, wyniki s ą  zróżnicowane. Z 
j ęzyków wyniki są  dobre i bardzo dobre np. na 40 punktów mo ż liwych do uzyskania dla 
przeciętnego ucznia, uczniowie gimnazjum w w Lekowie trac ą  1 punkt do przeci ętnego wyniku 
uczniów w powiecie. Do przeci ętnego wyniku ucznia w województwie trac ą  2,6 punktów. 
Jeżeli chodzi o j .angielski uczniowie uzyskali 54% tj. 21,6 punktu i trac ą  do przeciętnego 
ucznia w powiecie 1,25 punktu. Je żeli chodzi o j .polski uczniowie uzyskali 54%, który oznacza 



trochę  powyżej 17 punktów na ucznia, natomiast różnica do przeciętnego ucznia w powiecie 
wynosi 0,3 punktu, a różnica do przeci ętnego ucznia w województwie wynosi 1,3 punktu. 
Problem pojawia się  w przypadku przedmiotów przyrodniczych, ale tu na wynik sk ładają  się  
osiągnięcia uczniów z przedmiotów biologia, chemia, geografia i fizyka. Wynik 38,7 punktu 
jest zaniżony przez wyniki z geografii i chemii. Jeżeli chodzi o dystans to z przedmiotów 
przyrodniczych do przeci ętnego ucznia w powiecie dziel ą  uczniów 2 punkty na 28. Je żeli 
chodzi o matematyk ę , to wynik uzyskany 38,13 oznacza, że do przeciętnego ucznia w powiecie 
dzieli dystans niecałych 2 punktów. Następnie Dyrektor wyt łumaczył, jakie podejmują  
działania odnośnie uzyskanych przez uczniów wyników. Rol ą  dyrektora jako 
przewodniczącego rady pedagogicznej jest zapewni ć  warunki do tego, aby w łaściwa praca 
odbyła się  nad przyczynami tych wyników. Przyczyny s ą  różnorodne. Wynik uzależniony jest 
zarówno od tego czym dysponuje sam uczeń, od jego potencjału, zainteresowań, chęci uczenia 
się, możliwości, czasu poświęconego na naukę  w domu, czy korzysta z oferty zaj ęć  
pozalekcyjnych, czy uzyskuje wsparcie w domu. Bardzo wiele przyczyn mie ści się  po stronie 
szkoły, organizacji pracy, kwestii dowozu, czy s ą  zapewnione właściwe zaj ęcia wspieraj ące 
ucznia, czy odbywa się  właściwa praca na lekcjach. To w łaśnie podlega w pierwszej kolejno ści 
kontroli dyrektora, wspó łpracy z organem prowadz ącym, wnioskowaniu o to by nie przeoczyć  
możliwości wsparcia tam, gdzie nakazuje prawo i są  potrzeby. Jest to kosztowne, bo wszystkie 
formy wspieraj ące uczniów, które prawo nakazuje zapewni ć  są  zwykle zaj ęciami 
indywidualnymi. Odbyły się  odpowiednie prace, zosta ły sporządzone odpowiednie programy i 
przez cały wrzesień  opracowano programy poprawy efektywno ści w tych kierunkach, gdzie 
jest to potrzebne tj. edukacja matematyczna w szkole podstawowej i w gimnazjum oraz 
edukacja przyrodnicza w gimnazjum. Programy te zosta ły zatwierdzone przez 
Zachodniopomorskiego Kuratora O światy. Bardzo ważne jest to, aby ze względu na problemy 
jakie napotykaj ą  uczniowie i nauczyciele, zapewni ć  nauczycielom właściwą  pomoc. Ta pomoc 
odbywa się  w taki sposób, że poświęca się  czas, by porozmawiać  o problemach nauczycieli 
oraz szkoli się  tam, gdzie jest potrzeba. Jest to ci ągły proces, bo jakie ś  zjawiska które mia ły 
miejsce dwa lata temu doprowadzi ły do poprawy. Jak będzie w tym roku z rozpoznanymi 
trudnościami trudno powiedzie ć , ale już  zostały przygotowane stosowne programy poprawy, 
które uzyskały wsparcie organu prowadzącego. 
Są  jeszcze inne wskaźniki. W ciągu dwóch ostatnich lat wzros ła liczba i procent uczniów w 
szkole podstawowej w Lekowie z ocenami bardzo dobrymi i wzorowym zachowaniem, od 
dwóch lat wzrasta średnia końcoworoczna ocen uczniów i klas szko ły podstawowej, od dwóch 
lat wzrasta liczba uczniów stypendystów za wyniki w nauce szkole podstawowej, O dwóch lat 
wzrasta średnia roczna ocen uczniów i klas w gimnazjum, wzrasta liczba i procent uczniów 
gimnazjum którzy w wyniku klasyfikacji rocznej uzyskali najlepsze wyniki ( średnia ocen 4,75 i 
wyżej). Wzrasta liczba uczniów stypendystów za wyniki w nauce w gimnazjum, wzrasta liczba 
uczniów stypendystów za osiągnięcia sportowe. 
Jeżeli chodzi o różne zmiany na skutek wdrażania nadzoru i wniosków jest ich dużo, ale przede 
wszystkim dotyczy ły one bezpieczeństwa. Wysiłki te zostały docenione przez Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Szczecinie, który przyzna ł  szkole Certyfikat Bezpiecznej Szko ły. 
Poprawił  się  stan warunków działalności dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej szkoły w 
ubiegłym roku. Wyremontowano i doposa żono pomieszczenia oddzia łu zerowego w Lekowie z 
udziałem środków własnych i zewnętrznych w ramach programu „Kolorowe przedszkola w 
gminie Świdwin". Dokończono place zabaw w Lekowie i Oparznie. Wyremontowano 
pomieszczenie biblioteki gminnej zlokalizowanej na terenie szko ły, dokonano adaptacji 
przebudowy i modernizacji cz ęści pomieszczeń  w celu utworzenia brakuj ącej pracowni 
edukacji wczesnoszkolnej, którą  doposażono w sprzęt i pomoce dydaktyczne za środki z 
rezerwy celowej MEN. Dokonano adaptacji cz ęści pomieszczeń  w celu stworzenia świetlicy i 
doposażono ją  ze środków z rezerwy celowej MEN. W poprzednim roku szkolnym wdro żono 
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w Zespole Szkó ł  w Lekowie innowacje pedagogiczne zatwierdzone kuratora o światy, których 
celem było poprawienie edukacji matematycznej w szko łach podstawowych w Oparznie i w 
Lekowie. Gimnazjum w Lekowie otrzyma ło certyfikat „Dobrze zaPROJEKTowanej szko ły" w 
ramach konkursu organizowanego przez wydawnictwo Nowa Era. 
Wysi łek był  skupiony na inicjatywy szko ły, ale także wspó łpracę  z partnerami. Zrealizowano 
szereg działań, akcji i programów poszerzaj ących ofertę  szkoły we wspó łpracy z Kuratorium 
O światy w Szczecinie, Komendą  Wojewódzką  Policji w Szczecinie, Nadle śnictwem Swidwin, 
PSSE w Swidwinie, Starostwem Powiatowym w Swidwinie, Poradnią  P-P w Swidwinie, 
Urzędem Gminy Swidwin, GOPS Swidwin, partnerstwem lokalnym gmin Swidwin, 
wydawnictwem Nowa Era, Gdańskim Wydawnictwem O światowym, Fundacj ą  Społecznej 
Odpowiedzialno ści Biznesu, Stowarzyszeniem „.Promyk", Stowarzyszeniem „Akord", UKS 
Bushido, UKS Ayatar i innymi. Więcej na ten temat mo żna znaleźć  na stronie szko ły pod 
adresem www.zslekowo.wordpress.com  

Następnie Pan Jakub Szynkowski zaprezentowa ł  informacj ę  o wybranych dzia łaniach 
dydaktycznych, wychowawczych i opieku ńczych w roku szkolnym 2014/2015 w formie 
pokazu zdj ęć . 

Na zakończenie Pan Jakub Szynkowski podzi ękował  za wspó łpracę  i za zaangażowanie 
wszystkim tym, którzy wspieraj ą  szkołę  to jest radzie rodziców, samorz ądowi lokalnemu, 
zwłaszcza So łtysowi Panu Adamowi Górskiemu, Radzie Gminy Swidwin, Panu Wójtowi, Pani 
Skarbnik, Pani Kierownik GOPS. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Wicedyrektor 
Zespo łu Szkół  w Lekowie filia w Oparznie Panią  Dorotę  Adamiak. 

Pani Dorota Adamiak na początku przedstawi ła informacj ę  o ilości kadry nauczycielskiej w 
Zespole Szkół  w Lekowie filia w Oparznie, która liczy 16 nauczycieli (8 dyplomowanych, 4 
mianowanych, 4 kontraktowych). Poza tym w szkole pracuje 5 pracowników 
niepedagogicznych tj. 2 pracowników obs ługi, 1 konserwator, 1 opiekunka, 1 kierowca. Do 
szko ły w roku 2014/2015 ucz ęszczało 77 uczniów, w tym 21 przedszkolaków. 10 uczniów 
posiadało opinię  psychologiczno-pedagogiczn ą, a 2 uczniów orzeczenia. W zwi ązku z tymi 
orzeczeniami pojawi ło się  nauczanie specjalne, zaplanowano 4 rewalidacje, 9 świetlic dla 
dzieci oczekuj ących na autobus i 5 godzin zaj ęć  bibliotecznych. Nauczyciele prowadzili zaj ęcia 
dodatkowe i pozalekcyjne. To by ły 4 kola zainteresowań, 6 zespo łów wyrównawczych, 4 
zaj ęcia inne typu logopedia, rewalidacja. Uczniów i dzieci doje żdżających w roku 2014/2015 
było 54. Dla klas I-III zapewniona by ła świetlica od godziny 11.30 do 12.30, a dla klas IV-VI 
od godziny13.35 do 14.20. W szkole organizowane by ły różne uroczysto ści i apele zgodnie z 
harmonogramem. Odby ło się  27 wycieczek szkolnych, 6 wyjazdów do stomatologa, w tym 2 
przeglądy i 11 wyjazdów na basen. Projekty, które szko ła zrealizowa ła było 14. Do 
ważniejszych zaliczy ć  można: projekt „Nie jeste ś  sam" organizowany dla ludzi chorych i 
starszych, J ęzyk angielski online dla klasy III. Jeżeli chodzi o sprawdzian to w łaściwie przez 
trzy lata wyniki nie zmienia ły się . W 2012 r. były 23 punkty, w 2013 r. - 23,7 punktów, w 2014 
r. - 23 punkty, w 2015 r. - 21,6 punktów (52,6%) w tym j.polski 61,2%, matematyka 44%, 
j.niemiecki 67,8%. Pani Wicedyrektor doda ła, że wynik delikatnie si ę  obniżył , ale nie jest to 
stan alarmuj ący, ponieważ  przez 3 lata wcze śniejsze były one dosyć  wysokie, powyżej 
średniej. Szko ła jednak przygotowa ła program poprawy z matematyki i poczyniono starania, 
aby wynik poprawi ć . Co roku kontrolowane i badane s ą  umiej ętności uczniów w klasie trzeciej, 
są  to testy OBUT i test kompetencji w klasie pi ątej, gdzie sprawdzana jest matematyka. 
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Najważniejsze osiągnięcia uczniów to: I miejsce dru żynowo w Gminnym Turnieju BRD, II 
miejsce w Powiatowym Turnieju BRD, Laureat w Powiatowym Konkursie Recytatorskim 
„Ptaki, ptaszki i ptasz ęta polne", I i II miejsce w Gminnym Konkursie PPO Ż  „Młodzież  
zapobiega Po żarom", wyró żnienie w Powiatowym Konkursie na Logo „Równe szanse w 
zdrowiu", II miejsce w Gminnym Konkursie Ortograficznym, III miejsce w Ogólnopolskim 
Konkursie „Moja mleczna kraina". W szkole przeprowadzane by ły kontrole i remonty. Zgodnie 
z zaleceniem PSSE w Swidwinie wyremontowano dwie łazienki, dwie szatnie na sali 
gimnastycznej. 

PRZERWA 11.45-12.00 
Ad.8. DYSKUSJA 

Zadnych pytań  nie zgłoszono. 

Ad.9. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halin ę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

- w sprawie okre ślenia zasad przyznawania i odp łatności za us ługi opiekuńcze i 
specjalistyczne us ługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych us ług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegó łowych warunków 
częściowego lub ca łkowitego zwolnienia od op łat, jak równie ż  trybu ich pobierania; 
(uchwałę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XI/55/2015) 

- w sprawie uchwalenia rocznego programu wspó łpracy pomi ędzy Gminą  Świdwin a 
organizacjami pozarz ądowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2016 rok; 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w przypadku tej uchwa ły 
projekty, które otrzymali radni zawieraj ą  podstawę  prawną  jako ustawę  z dnia 8.03.1990 r. o 
samorządzie gminnym ze wskazaniem na Dziennik Ustaw z 2013 r. poz. 594. Obecnie ta 
ustawa jest opublikowana w nowym Dzienniku Ustaw i w tym momencie nale ży nanieść  
poprawkę  do tej uchwały, gdzie jako podstaw ę  prawną  zostanie wskazany Dziennik Ustaw z 
2015 r.poz. 1515. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, czy kto ś  z obecnych radnych 
jest przeciw naniesieniu tej poprawki. Wobec braku sprzeciwu poprawk ę  naniesiono przez 
aklamacj ę . 
(uchwalę  podj ęto jednogłośnie i nadano jej Nr XI/56/2015) 

- w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIII/273/2013 Rady Gminy Świdwin z dnia 19 
grudnia 2013 r. w sprawie dokonania zamiany nieruchomo ści 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w przypadku tej uchwały 
występuje podobna sytuacja, jak w poprzedniej uchwale, czyli nale ży nanieść  poprawkę  
wpisując Dziennik Ustaw z 2015 r. poz. 1515. 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdzi ł , że uchwała ta budzi wiele emocji. By ła 
rozpatrywana od pocz ątku tego roku. Wójt chcia łby przypomnieć , że uchwała podj ęta przez 
poprzednią  radę  w grudniu 2013 r. by ła podj ęta z naruszeniem prawa, bo nie zosta ły 
wymienione osoby - właściciele działek oraz nie zawiera ła numerów ksi ąg wieczystych. 
Uważa, że uchwała jest bez dogłębnej analizy finansowej, wi ęc czym to grozi dla gminy, jakie 
skutki prawne i finansowe przynosi zamiana tych dzia łek. Nie dokonano żadnej analizy 
finansowej. Dodał , że poprzednia rada, która podejmowa ła uchwałę  nie wgłębi ła się  w sferę  
finansową  obciążaj ącą  gminę . Uchwała została podj ęta 19 grudnia 2013 r. natomiast operat 
finansowy by ł  sporządzony dopiero w lutym 2014 r. „ czyli w pó źniejszym czasie ni ż  podj ęta 
uchwała. Na tej podstawie Wójt uważa, że radni podejmuj ąc uchwałę  nie byli do końca 
poinformowani, jakie skutki finansowe ta uchwa ła niesie za sobą. W związku z tym stoi na 
stanowisku, że tamta uchwała jest niewykonalna nale ży j ą  uchyli ć  i rozpocząć  procedowanie 
od początku. Tylko dlatego żeby radni mieli pe łną  wiedzę  jakie skutki finansowe przynosi ta 
uchwała dla gminy, i czy to jest z korzy ścią  dla gminy. 

Pan Krzysztof Kaszuba stwierdzi ł , że jeżeli omawiana uchwała zawiera ła tyle poważnych 
błędów, to dlaczego nie by ła przez Wojewodę  uchylona. Natomiast je śli nie została uchylona to 
znaczy, że ta uchwała do dzisiaj obowiązuje. Co prawda zawiera b łąd, ale obowiązuje. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że uchwała jest ważna i 
obowiązuje. Zadaniem rady gminy jest wskazywanie kierunków rozwoju, jak równie ż  
podejmowanie decyzji, wyrażenia woli w zakresie zbycia lub zamiany nieruchomo ści. 
Natomiast ca ła reszta to jest sprawa, która nale ży do organu wykonawczego, którym jest Wójt. 
To Wójt będzie decydował , czy dokona tej zamiany czy nie. Doda ła również , że nie rozumie 
dyskusji, bo jedyne nad czym rada proceduje to naprawienie b łędu, który polega na dopisaniu 
drugiego wspó łwłaściciela, jak również  brakuj ącego numeru księgi wieczystej. To powinno 
należeć  już  do Wójta, zarówno poprzedniego jak i obecnego, który powinien wykona ć  uchwałę  
rady gminy poprzedniej kadencji, która jednog ło śnie podj ęła taką  decyzj ę . Przy stanie radnych 
12, aż  12 opowiedziało się  za zamianą  tych nieruchomo ści. Obecnie rada gminy nie wyraża 
zgody na zamian ę , nie zbywa działek tylko naprawia błąd, który wskazała radca prawny 
pracuj ąca dla Urzędu Gminy Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że żeby mieć  pełną  wiedzę  na temat tego, na co 
się  glosuje to powinno si ę  znać  również  analizę  finansową  i skutki finansowe, które ta uchwa ła 
przynosi. Czy naprawienie b łędu w formie dopisania wspó łwłaściciela jak równie ż  numeru 
księgi wieczystej, czy daje pe łną  świadomo ść  jakie skutki finansowe ma to dla gminy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że to Wójt będzie podejmowa ł  
decyzj ę , czy dokona tej zamiany, bo on jest organem wykonawczym. Zadaniem rady jest 
naprawienie błędu, na który wskaza ł  Wójt jako przyczynę  niewykonania uchwa ły. Rada gminy 
chce pozby ć  się  odpowiedzialno ści, ponieważ  to na radę  zrzuca si ę  odpowiedzialność , że jest 
przyczyną  niemożno ści wykonania uchwa ły. Rada chce naprawi ć  błąd i kiedy zostanie on 
naprawiony, to Wójt podejmie decyzj ę  czy dokona zamiany, jako ten który zarz ądza mieniem 
komunalnym gminy. 

Następnie Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poddała pod głosowanie projekt 
przytoczonej powyżej uchwały. Radni głosami 7 głosów „za", 7 głosów „przeciw" nie podj ę li 
uchwaly. Uchwała zostanie przekazana do dalszego procedowania. 

Ad.10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział  na interpelacj ę  Pani Bożeny Wieczorek 
dotyczącą  namalowaniapasów na drodze i oznakowania wyjazdu stra ży OSP. Stwierdzi ł , że w 
dniu dzisiejszym wpłynęło pismo do urzędu, które zostanie przekazane do Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg i temat b ędzie kontrolowany. 
Następnie Wójt odniós ł  się  do interpelacji Pani Iwony Piotrowicz odnośnie kanalizacji. 
Powiedział, iż  dobrze że interpelacja pojawiła się, bo to co powie wskaże, jaki stan gminy 
został  przej ęty. Tak jak wspomniała Pani Iwona Piotrowicz na 46 miejscowo ści tylko 8 jest 
skanalizowanych. To nie są  zaległości, które pochodzą  z tej kadencji, one naros ły przez wiele 
lat. Jest to pilny problem, z którym gmina b ędzie miała trudno ści sama się  uporać . Stąd 
wyjazdy Wójta do Goleniowa, zrobienie audytu, który pokazuje jaki gmina ma stan 
infrastruktury. Samo to, że gmina posiada 8 oczyszczalni to jest za ma ło, bo trzeba zobaczyć  w 
jakim są  stanie. Okazuje si ę , że oczyszczalnia w Krosinie wymaga natychmiastowego remontu. 
Inne oczyszczalnie oprócz Łąkowa i Lipiec są  w stanie używalności. Natomiast pozostałe 
potrzebuj ą  natychmiastowych nak ładów. Gminie trudno sobie z tym poradzi ć, stąd próba 
nawiązania współpracy z Zachodniopomorskimi Wodoci ągami, ale bariera finansowa 
zaproponowana przez nich by ła nie do pokonania. Byłby to zbyt wysoki koszt dla 
mieszkańców gminy. Wójt szukał  możliwości także w Związku Miast i Gmin Pojezierza 
Drawskiego., ponieważ  na terenie gminy wiele miejscowo ści nadaje się  do tego by 
przeprowadzić  czy uzbroić  w przydomowe oczyszczalnie ścieków. Dla miejscowo ści małych i 
rozrzuconych po gminie za wysoki jest koszt kanalizacji ogólnosp ławnej. Dodał , że po 
poprzedniej kadencji nie było środków na jakiekolwiek dzia łania. Pomimo tego jest 
zakończony projekt kanalizacji i oczyszczalni na Bystrzynie. Natomiast kiedy zostanie ruszona 
ta inwestycja Wójt nie potrafi ł  odpowiedzieć . Gmina straciła dofinansowanie do wodociągu 
Rusinowo-Bełtno, które były planowane w budżecie. Czy będzie stać  gminę  na następny rok, 
trudno odpowiedzieć . Koszt budowy tej kanalizacji w tamtym rejonie to jest ponad milion 
złotych. To radni będą  ustalać  budżet i jeżeli pieniądze się  znajdą, Wójt przystajń  do realizacji 
tego projektu. Odpowiadaj ąc, dlaczego nie z łożono wniosków na oczyszczalnie przydomowe w 
styczniu i w sierpniu br. - nie by ło projektów. Gminy, które były przygotowane z tego 
skorzystały, bo nabór trwał  tylko dwa dni. Na dzień  dzisiejszy gmina ma projekt na kanalizacj ę  
w Bystrzynie i Swidwinku. Natomiast pozostaje pytanie, czy robi ć  kanalizacj ę, czy 
modernizacj ę  oczyszczalni ścieków w Krosinie. Stąd też  Wójt uważał  za dobry pomys ł  
„podczepienie się" pod projekt Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, który realizowa ł  
projekt na przydomowe oczyszczalnie. Wójt doda ł , że jaki jest stan budżetu radni wiedzą  
doskonale. Czy będzie gminę  stać  na budowę  oczyszczalni za milion z łotych, tego nie wie. 
Odnośnie zjazdu w Bystrzynie w kierunku gospodarstwa rybackiego Wójt odpowiedzia ł , że 
będzie zrobiony, jak gmina ruszy z inwestycj ą  drogową  Kłośniki-Rusinowo. Obecnie jest 
ogłoszony przetarg, a od 15.11 maj ą  się  rozpocząć  prace. 
Odnosząc się  do pytania o wielkość  kar za brak kanalizacji, Wójt odpowiedział , że nie wie jaka 
będzie ich wysoko ść . Dodał , że być  może ukazało się  rozporządzenie, którego jeszcze nie ma. 
Natomiast o tym, że będą  kary od 2016 r. Wójt informował  już  w styczniu br. na komisjach i 
sesji. 
Wójt stwierdzi ł , że gmina przyjmuje kolejne zobowiązanie na zamianę  działek, gdzie ma 
powstać  droga wewnętrzna, bo jako dzia łka gminna trzeba b ędzie ją  zrobić , natomiast jest 
nieuregulowana gospodarka ściekowa. 
Odpowiadając na zapytanie Pana Marcina Serafina poinformował , że ogłoszone zostało 
trzecie zapytanie odno śnie wycinki i sprzeda ży 56 sztuk drzew topola w Krosinie. Z uwagi na 
niską  cenę  poprzednich, gdzie ostatnia oferta by ła na 5.500 zł, ogłoszono trzecie zapytanie. 
Termin składania ofert jest do końca listopada br., a termin wyci ęcia do końca grudnia br. Do 
chwili obecnej nie wpłynęła żadna oferta. 
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Odno śnie informacji w gazecie, Wójt poinformowa ł , że rozmawiał  z Panią  redaktor, która 
przyznała, że to jest jej tekst redakcyjny. Pani redaktor prosi ła, aby jeżeli kto ś  ma zastrze żenia 
skontaktowa ł  się  z redakcj ą. Wójt dodał , że redaktor bierze na siebie odpowiedzialno ść , a on 
nie może ingerować  w niezależne media. 
Odpowiadaj ąc na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny Olejniczak powiedział , że 
obiecał  na komisjach, iż  skontaktuje się  ze stowarzyszeniem Euroregionu Pomerania. Po 
kontakcie z przedstawicielami stowarzyszenia otrzyma ł  informacj ę , że obecnie nie potrafi ą  
okre ś lić  terminu przyjazdu, natomiast nie od żegnuj ą  się  od spotkania ze stowarzyszeniami z 
terenu gminy. Jeżeli dotrze do urzędu informacja, o mo żliwo ści spotkania, wtedy poinformuje 
o tym radnych. Odnosząc się  do pytania, czy Stowarzyszenie Inicjatyw Spo łeczno-
Gospodarczych, mo że aplikować  o środki. Na to pytanie odpowiedzą  kompetentne osoby, bo 
gdyby gmina była członkiem, to na pewno tak. Jest biuro informacyjne Euroregionu Pomerania 
w Karlinie i być  może tam należałoby zasięgnąć  informacji. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak zauważyła, że nie pytała się  czy gmina może 
aplikować  do Euroregionu, tylko czy mo że aplikować  do Interregu, o środki z europejskiej 
współpracy terytorialnej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że widocznie źle zrozumia ł  zapytanie i wobec 
tego zorientuje si ę  i przekaże informacj ę  Przewodniczącej. 
Odpowiadaj ąc na pytanie so łtysa Krosina Pana Otto Leske, poinformowa ł , że odwierty w 
Krosinie były robione po to, żeby badać  zachowanie się  masy. Dodał , że nie wie jak d ługo 
takie badania trwaj ą, do zimy te odwierty zostan ą  zalane. Czy one s ą  czynne i są  badane trudno 
jest w tej chwili odpowiedzie ć . 
Odpowiadaj ąc na pytanie so łtysa Be łtna Pana Tadeusza Wilka stwierdzi ł , że informował  go 
że jeżeli będzie taka potrzeba to skieruje osob ę  do grabienia li ści. Natomiast jeżeli chodzi o 
przekopany ściek w Be łtnie, postara si ę  to sprawdzić , ponieważ  dosz ły do Wójta informacje, ze 
prowizorycznie zosta ło to wykonane. Wójt doda ł , że w funduszu so łeckim zostały 
zabezpieczone pieni ądze na rów, natomiast odwodnienie zrobiono prowizorycznie. Natomiast 
zdziwienie Wójta wzbudzi ła informacja, że wjazd nie jest zrobiony. Pan Jaros ław Sawicki 
stwierdzi ł , że rury zosta ły zakupione i dostarczone. 

Pan Tadeusz Wilk odpowiedział , że nie ma przekopu tam, gdzie jest brama postawiona, a 
tylko rów wykopany. 

Odpowiadaj ąc na pytanie so łtysa Rogalina Pana W ładys ława Lachiewicza Wójt 
poinformowa ł , że nie tylko Rogalino ma ten problem, bo z energetyk ą  trudno się  współpracuje. 
Lampy są  postawione w Rogalinie i Oparznie, natomiast brakuje w nich liczników, które 
energetyka powinna za łożyć , ale kiedy to nastąpi, tego nie wie. Wójt doda ł , że zastanawia si ę  
nawet nad rozwiązaniem z tą  firmą  umowy, ponieważ  po ustaleniach zrobionych w grudniu 
2014 r. na temat ilo ści lamp i miejsc gdzie maj ą  być  postawione, do października br. po 
wielokrotnych monitach zrealizowanych jest tylko cz ęść  tych obietnic. 

Odpowiadaj ąc na pytanie so łtysa Świdwinka Pana Andrzeja Żuberta Wójt stwierdzi ł , że w 
tym roku nowych lamp nie będzie, ponieważ  zamontowanie s łupa z lampą  to koszt ok. 20 tys. 
zł, natomiast w budżecie na o świetlenie w gminie zaplanowane by ło 10 tys. A. W związku z 
tym, za zgodą  rady, montowane są  lampy tylko na istniej ących słupach, po to by do świetlić  
miejscowo ści, natomiast inwestycje typu dok ładanie nowych słupów zostawione są  na przyszły 
rok. Dodał , że chciałby powiedzieć , że będzie to zrobione, ale nie mo że tego obiecać . 

12 



Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak odniosła się  do wypowiedzi Wójta, w której 
wspomniał , że gmina nie posiada pieniędzy na uregulowanie gospodarki ściekowej. Jako 
argument mówiący o tym, że rada robi co ś  złego, podaje Wójt projekt uchwa ły poprawiaj ący 
uchwałę  z 2013 r. w sprawie zamiany oraz stwierdza, że nie wiadomo jakie będą  to koszty. 
Przewodnicząca poprosiła Wójta o udzielenie odpowiedzi na pytanie, skoro najpilniejsz ą  
potrzebą  jest uregulowanie gospodarki ściekowej, dlaczego w ci ągu roku nagle pilną  potrzebą  
okazało się  wyremontowanie drogi Rusinowo-K łośniki i ogłoszenie przetargu. W tym roku 
gmina ma wydać  na ten cel ok. 300 tys. zł, natomiast z drugiej strony Wójt stwierdza, że radni 
nie znaj ą  kosztów utrzymania drogi, której dotyczy zamiana. Powiedzia ła, że Pan Tomasz 
Martul na poprzedniej sesji z łożył  pytanie, jakie będzie to niosło koszty. Dodała, że jej zdaniem 
oświetlenia nikt by na tej drodze nie stawiał . 

Pan Tomasz Martul zauważył , że na spotkaniu byli wspólnie z Przewodnicz ącą  i mieszkańcy 
tych trzech budynków, których sprawa dotyczy, tak że chcieli postawienia lamp. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak dodała, że Wójt powiedział , że koszt 
postawienia jednej lampy to ok. 20 tys. z ł. Droga ta ma mie ć  ok. 100 metrów i wystarczą  tam 4 
lampy. Jeżeli chodzi o koszty od śnieżania tej drogi to z przetargów, które og łasza gmina na 
odśnieżanie wynika, że jedna motogodzina odśnieżania wynosi 150 É. W trakcie motogodziny 
wykonuje się  odśnieżanie ok. 20 km, a wi ęc biorąc pod uwagę  odśnieżanie całej działki ok. 500 
metrów, a nie tylko tego 100 metrowego odcinka, to dzienny koszt od śnieżania wynosiłby ok. 3 
zł. Natomiast birąc pod uwagę  najgorszy scenariusz, że przez całe 3 miesiące padałby śnieg, 
gmina poniosłaby koszty od śnieżania w wysoko ści 270 zł. To są  koszty, o wyliczenie których 
Wójt był  proszony, a tego nie zrobi ł . 
Następnie Przewodnicząca odnios ła się  do tematu poruszonego przez Pana Jerzego 
Szczygielskiego odno śnie podziękowań  za nagrywanie sesji. Stwierdzi ła, że podziękowania te 
należą  się  Wójtowi, ponieważ  to był  jego pomysł, który uważa za słuszny i również  za to 
podziękowała. Odno śnie sprawy całorocznego o świetlenia w gminie Swidwin Przewodnicz ąca 
przyznała racj ę , że ustawa o samorządzie terytorialnym jest dla wszystkich mieszka ńców. 
Dodała, że dzieci ze Swidwinka do szko ły idą po ciemku, bo nie ma tam żadnego oświetlenia. 
Zaznaczyła, że w lutym br. prosiła Wójta o sporządzenie kosztorysu porównawczego dla 
stawiania nowych lamp z kosztem op łaty za energię  elektryczną  do energetyki w porównaniu 
do inwestycji stawiania lamp hybrydowych (tzw. zielona energia). Przewodnicz ąca wyjaśniła, 
że przez cały dzień  akumulatory tych lamp ładowane są  światłem słonecznym oraz turbiną  
wiatrową, a później świecą  przez całą  noc. Byłoby to rozwiązanie problemu całorocznego 
oświetlenia. Zauważyła, że do dnia dzisiejszego nie otrzyma ła informacji, czy nawet próby 
takie zostały poczynione, aby to policzy ć . Na poprzednim posiedzeniu komisji rolnictwa, na 
którym obecna by ła Zastępca Wójta, również  zadane było to pytanie. 
Odnośnie sprawy nagany dla komisji rewizyjnej, jak to nazwa ł  Pan Jerzy Szczygielski, 
Przewodnicząca wyjaśniła, że żadna nagana nie była udzielona, w żadnym protokole nie ma 
stwierdzenia o udzieleniu nagany, natomiast jest mowa o pouczeniu. Nast ępnie podała, jakie to 
były przekroczenia kompetencji przytaczaj ąc uchwałę  w sprawie zatwierdzenia planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 2.03.20 15 r., gdzie za łącznikiem jest plan 
pracy komisji. Na podstawie punktu 1 mówi ącego o kontroli realizacji przez Wójta gminy 
uchwał  rady gminy podj ętych w 2014 r. - komisja zaj ęła się  uchwałą  z 2013 r. Na podstawie 
punktu 3 mówiącego o Gminnym O środku Pomocy Spo łecznej i zasad udzielania pomocy dla 
podopiecznych - komisja zaj ęła się  weryfikacją  uprawnień  kierownika GOPS. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, na zarzuty postawione przez Przewodnicz ącą  
Rady. Stwierdził , że mija się  ona z prawdą. Zauważył , że na pytanie jakie postawi ł  Pan Tomasz 
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Mai-tul na poprzedniej sesji odpowiedzia ł , że odpowie na komisji. W związku z tym, że na 
ostatniej komisji nie było radnego Tomasza Martula ta odpowiedź  nadal czeka. Wobec tego 
Wójt udzieli ł  odpowiedzi na podstawie projektu zrobionego na budow ę  drogi osiedlowej na 
osiedlu domków jednorodzinnych. Koszt budowy drogi, to jest tylko podbudowa, kostka, 
obrzeża czy krawężniki, bez odwodnienia drogi i bez lamp wynosi 1.200 z ł  za metr bieżący. 
Aby otrzyma ć  zgodę  należy gdzieś  odprowadzić  tę  wodę  z drogi, bo nie jest to droga gruntowa 
gdzie woda si ę  wchłonie. Tak więc do tej kwoty nale ży doliczyć  jeszcze koszt odwodnienia 
drogi (kosztorys jest w trakcie sporz ądzania). Nie ma równie ż  kosztorysu na o świetlenie, ale 
koszt postawienia lampy to ok. 20 tys. A. Doda ł , że Przewodnicząca Rady mówi ła o 100 
metrach drogi, ale to nie jest tyle. Na tej dzia łce do przej ęcia jest 412 metrów. Ten koszt 1.200 
zł  to jest koszt bez od śnieżania i bez o świetlenia. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak odpowiedziała, że podała koszty od śnieżania 
dla długości 450 metrów, to jest wi ęcej niż  ta działka będzie miała. 

Ad.!!. WOLNE WNIOSKI 

Pan Marcin Serafin poruszy ł  temat topoli w miejscowo ści Krosino. Zauważył , że nied ługo 
minie rok odkąd on zaj ął  się  tą  sprawą, natomiast efektów nie widać . Zadał  pytanie jakiej 
kwoty gmina oczekuje za wycink ę  i sprzedaż  tych drzew. Skoro przez tyle czasu nie zg łosi ła 
się  żadna firma i nie zaproponowa ła 20 czy 10 tysi ęcy złotych to znaczy, że to nie jest tyle 
warte. Może należałoby zej ść  z ceny, zaakceptowa ć  jakąś  ofertę  i zamknąć  temat. Dodał , że z 
zysku z tych topoli gmina nie zbuduje drogi, a b ędzie to tylko kwota na bie żące sprawy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że gmina oczekuje, że kto ś  złoży sensowną  
ofertę . Poprzednio by ła z łożona oferta na 8.000 z ł, jednak zosta ła wycofana bez podania 
powodów. 

Pan Marcin Serafin stwierdzi ł , że samo umiejscowienie tych topoli przy boisku stanowi 
problem. Wyci ęcie ich jest bardzo skomplikowane, bo nie mo żna uszkodzi ć  płyty boiska, gdyż  
koszty jej naprawy by łyby znaczące. Właśnie ta trudno ść  przy wycince powoduje, że firmy 
wycofuj ą  się  z ofertami, bo to nie jest dla nich op łacalne. Poprosi ł  o rozważenie możliwo ści 
przyj ęcia oferty za ni ższą  kwotę  5.000-6.000 z ł  i zamknięcie sprawy. Doda ł , że z funduszu 
sołeckiego na następny rok jest planowane ogrodzenie boiska, a przez spraw ę  topoli nie jest to 
do wykonania. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na pewno sprawa nie b ędzie ciągnęła się  w 
nieskończoność . Do końca listopada br. og łoszone jest trzecie zapytanie ofertowe. Je żeli okaże 
się , że będzie poniżej 5.000 zł  to na pewno trzeba b ędzie je powtórzy ć . 

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że z łożyła interpelacj ę , w której przedstawi ła to co wie. 
Powiedziała, że Wójt odpowiadaj ąc dalej nie udzieli ł  informacji i oczekuje w ci ągu 14 dni na 
pisemną  odpowiedź . 
Następnie poruszy ła temat drogi, który d ługo się  ciągnie. Na ostatniej wspólnej komisji byli 
mieszkańcy, którzy potwierdzili, że nie potrzebuj ą  drogi w takim standardzie, o jakim Wójt 
mówił . Dodała, że żadnej drogi w gminie nie ma w takim standardzie, bo wszystkie drogi s ą  
polne, czasem wysypane żużlem, a „luksusem" jest jedna droga betonowa w Łąkowie. 
Mieszkańcy nie oczekuj ą  odwodnienia, ani chodnika. W przyp ływie emocji jedna z 
mieszkanek, która us łyszała, że dla Wójta nie są  oni tak ważni jak inni mieszkańcy 
miejscowości (w tym momencie Wójt zaprotestowa ł) powiedziała, że należą  się  jej takie samie 
warunki, jakie maj ą  inni mieszkańcy. Pani Iwona Piotrowicz widz ąc, iż  Wójt kręci głową  
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poprosi ła radnych, którzy byli wtedy na spotkaniu o potwierdzenie, że takie s łowa pad ły. Część  
radnych potwierdzi ła podnosząc rękę . Kontynuuj ąc powiedziała, że na dzień  dzisiejszy 
wszyscy zdaj ą  sobie sprawę , że gmina nie jest w stanie zrobi ć  drogi w takim standardzie o 
jakim była mowa. Nawet mieszka ńcy Swidwinka, dla którego by ł  wykonany wspomniany 
projekt drogi potrzebowali jedynie projektu, bo s ą  świadomi tego, jakim bud żetem gmina 
dysponuje. Są  ważniejsze sprawy, jak na przyk ład oczyszczalnie przydomowe i ta droga nie 
jest ważna do zrobienia. Mieszkańcy zaproponowali, że sami j ą  wytyczą, posypią  i to im 
wystarczy, natomiast chc ą  mieć  zagwarantowane to, co jest dla mieszka ńców zawsze trudne. 
Bo w przyszłości, gdy tam będzie zamieszkiwać  więcej niż  trzy rodziny powstanie problem kto 
ma od śnieżać  i nie będzie możliwości na porozumienie si ę . Koszt od śnieżania, który wyliczy ła 
Przewodnicząca Rady nie jest wysoki, a każdy mieszkaniec gminy ma do tego prawo. Doda ła, 
że ona jako radna reprezentuje trójk ę  tych mieszkańców, którzy zg łosili problem. Nie wie 
dlaczego ta sytuacja przybra ła taki obrót, bo gdy radni zdecydowali że droga w Krosinie o 
długości ok. 2,5 krn do gospodarzy b ędzie przez gmin ę  przyj ęta, zostało to zrobione bez 
zastanowienia się  nad kosztami, cho ć  wiedziano, że w połowie drogi jest dziura. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że można się  przerzucać  słowami. 
Nieprawdziwe jest twierdzenie, że na spotkaniu Wójt powiedział , że te osoby są  nieważne 
tylko, że musi rozpatrywać  z perspektywy gminy, jak te pieni ądze dzieli ć . Dodał , że nie 
zamierza tego t łumaczyć , bo tak nie powiedzia ł . Natomiast uważa, że przej ęcie tej drogi jest 
krzywdzące dla innych mieszkańców. Słowa o tym, że ci ludzie nie chcą  tam drogi, ze chcą  
tylko gwarancji, to dlaczego tego nie robi ą. Wokó ł  działki, którą  gmina ma przej ąć  są  
wytyczone 23 dzia łki budowlane i ludzie, którzy tam si ę  wybuduj ą  nie będą  chcieli jeździć  po 
gruntowej drodze. Wtedy obowi ązek zrobienia drogi spadnie na gminę . Dodał , że gmina ma 
doświadczenie z dzia łką  w Swidwinku. Stwierdzi ł , że nie można porównywać  drogi 
prowadzącej do pól z drogą  prowadzącą  na osiedle domków jednorodzinnych. Te osoby, które 
tam mieszkaj ą  nie zostaj ą  pozbawione dost ępu do drogi publicznej. Wystarczy wyst ąpić  do 
sądu o ustalenie s łużebności, a zabezpieczenie dost ępu do mieszkań  spoczywa na właścicielu 
gruntu. Natomiast, gdy gmina j ą  przejmie, wtedy to ona stanie si ę  właścicielem. Zauważył , że 
w gminie jest wiele miejscowo ści czekaj ących na przyzwoite drogi. Bior ąc na siebie 
dodatkowe obci ążenie, spowoduje ono konieczność  tłumaczenia się , dlaczego gmina nie chce 
tych dróg zrobi ć . 

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że w gminie jest wiele dróg i miejsc, co na obje ździe 
można było zobaczyć , które wymagaj ą  umocowania prawnego by wesz ły do gminy. Poda ła 
przyk ład radnej Pani Agnieszki Tokarskiej, która mieszka przy drodze gminnej, która jest 
kawałkiem drogi gminnej i kawałkiem jej drogi. Dodała, że ma nadziej ę, iż  w następnej 
kolejno ści radni zajmą  się  pozostałymi podobnymi sytuacjami, gdzie przy drodze mieszka 
jedna rodzina i sama musi j ą  odśnieżać , bo to jest jej droga. Ludzie mieszkaj ący przy takich 
drogach chcą  jedynie pomocy przy ich od śnieżaniu i niczego innego nie wymagaj ą. Odnośnie 
o świetlenia zauważyła, że radni zajmuj ą  się  tematem o świetlenia hybrydowego, bo poszukuj ą  
tańszych środków na rozwi ązanie tych spraw. Doda ła, że w Niemierzynie nie ma świetlicy, 
więc fundusz so łecki można byłoby przeznaczy ć  na pomoc w zrobieniu drogi, ale mieszka ńcy 
nie chcieli bo stwierdzili, że sami j ą  sobie zrobią. 

Pan Grzegorz Czarny stwierdzi ł , że usłyszał  zachwyty nad tym, że sesja jest nagrywana. 
Zauważył , że są  tego zalety i wady. Sam b ędąc Przewodniczącym Rady Miasta uczestniczy ł  w 
sesjach i wtedy, gdy były na sali kamery nie było żadnej dyskusji, lecz wzajemne zwalczanie 
się . W mieście było to odbierane, jako ci ągłe kłótnie, które nikomu nie s łużą. Stwierdzi ł , że nie 
mają  sensu niektóre k łamstwa, które padaj ą  wtedy, gdy cz łowiek kieruje się  emocjami i chce 
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odnieść  zwycięstwo swojej racji. K łamstwo i straszenie ludzi jest niemoralne i zach ęcił  do 
powstrzymania si ę  przed tym. Kontynuuj ąc powiedział , że kilkanaście lat temu Niemierzyno to 
była bardzo smutna i zaniedbana wie ś , w której istniała ledwie działająca spółdzielnia rolnicza, 
otoczona rozsypuj ącą  się  infrastrukturą poniemieck pełna dzikich wyrobisk żwiru, dzikich 
wysypisk śmieci, dzikich wylewisk z szamb. Rozpocz ęto wtedy trudną  pracę  porządkowania 
Niemierzyna. Ta praca trwa do dzisiaj. Zrobiono bardzo du żo bez pomocy gminy, czy 
kogokolwiek dlatego, że w potrzebę  zmiany uwierzyli ludzie. Uwierzyli dlatego, że pojawili się  
aktywiści tacy jak Pani Iwona Piotrowicz, która przeprowadzi ła się  tam z miasta, która kupi ła 
ruinę, a dzisiaj jest to naj ładniejszy dom we wsi. Takich miejsc by ło we wsi więcej, a 
zmienione zostały w przyjazne otoczenie. Ta praca nie jest jeszcze sko ńczona, ale została 
dostrzeżona przez różnych ludzi, którzy poruszeni pozytywną  energią  i wspólnotowym 
działaniem zaczęli wieś  odwiedzać . Niektórzy zadeklarowali, że chcą  tam zamieszkać, więc 
kilka domów jest zamieszka łych obecnie po wyremontowaniu przez m łodych ludzi. Kilka osób 
zadeklarowało, że chętnie wybudowałoby sobie dom. Na bazie tych deklaracji zleci ł  projekt 
urbanistyczny i wydzielonych zosta ło około 20 działek pod domy jednorodzinne. Scalony 
został  grunt i podzielony na nowo wracaj ąc do funkcji która wcze śniej była zamierzona przez 
kogoś  słusznie, ale nieudolnie. Zatem sam pomys ł  nie był  nowy, tylko poprawiony. Zrobione to 
było na własny koszt, skutecznie i zosta ła przyj ęta uchwała rady gminy. Ta pro śba o to, by 
zamienić  się  na działki wynikała z tego, że niczym innym jak zadaniem własnym gminy jest 
dbanie o to, by mieszkańcy gminy mieli możliwość  sprawnej komunikacji, niekoniecznie po 
najdroższej nawierzchni ze wszystkimi urz ądzeniami. Wobec tego jest zdziwiony, jak Wójt 
powiedział , że uchwała wywołująca tak wiele emocji, napięć  i scysji nie spowodowała ani 
jednego zaproszenia jego osoby do tych dyskusji. Dlatego, że Niemierzyno jest tym miejscem, 
w którym ludzie nie wyciągają  ręce po to, żeby im dać, oni wyciągają  ręce do pracy. Ci którzy 
tam mieszkaj ą, i ci którzy zamierzaj ą  tam mieszkać  są  gotowi do poniesienia pewnych 
kosztów, bo maj ą  sprzęt, różne materiały. Słyszał  na jednym ze spotkań  radnych, jakie odbyło 
się  w Niemierzynie, jak by ło to lekceważone, czy wyszydzane, że sprzęt nie jest 
najwłaściwszy. Jednak są  gotowi do zrobienia tych rzeczy samodzielnie, tylko podejrzewa, że 
gmina nie zrezygnuje z pobrania podatku od mieszka ńców, tych którzy kupi ą  tu działki. 
Zaproponował, by nie straszyć  się  wzajemnie, tylko z życzliwością  słuchać , zapraszać  do 
rozmów i szukać  szans. Niemierzyno tworzy wspólnot ę  i zaprasza gminę  do współudziału, bo 
gmina to nie jest przedsiębiorstwo mające analizować  rachunek zysków i strat. Gmina to 
wspólnota mieszkańców, a jeżeli mieszkańcy robią  rzeczy dobre, deklaruj ą  swoje wsparcie to 
wymagają  by te wysiłki szanować  i wspierać . I o to wsparcie oficjalnie i niepokr ętnie proszą  
od początku - „kto chce szuka sposobu, kto nie chce szuka powodu". Namawia do szukania 
sposobów, żeby dzisiejszym i przysz łym mieszkańcom Niemierzyna żyło się  harmonijnie i byli 
zachętą  dla innych. 

Pan Ryszard Pawlonka poprosił, aby Przewodnicząca Rady sprawdzi ła, czy był  na komisji, 
na której mieszkańcy Niemierzyna wypowiadali si ę  na ten temat i przekazanie tej informacji 
Panu Wójtowi. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że chciał  sprostować, bo pytanie dotyczyło 
radnych, którzy uczestniczyli w spotkaniu z mieszka ńcami w Niemierzynie, a tam radnego 
Ryszarda Pawlonki nie było. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak powiedziała, że w kwestii tej problematycznej 
uchwały, to że rada nie przeg łosowała naprawienia błędu, ale uchwała nadal jest ważna. 
Zaproponowała zajrzeć  do ustawy o samorządzie gminnym i ustawy o planowaniu 
przestrzennym, ustawy o gospodarowaniu nieruchomo ściami, gdzie Wójt znajdzie zapisy, że 
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obligatoryjnym zadaniem gminy jest wydzielanie dzia łek pod drogi publiczne. Doda ła, że 
gmina jest w posiadaniu o świadczenia Pani Agnieszki Pietrzykowskiej-Czarnej, że pozostaje w 
związku małżeńskim z Panem Grzegorzem Czarnym i w zwi ązku tym panuje ustrój ustawowej 
wspólno ści maj ątkowej małżeńskiej. Ponadto wszelkie kroki jakie podejmowa ł  Pan Grzegorz 
Czarny zostały poczynione za jej zgod ą. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że cała sprawa w dniu dzisiejszym dotyczy ła poprawy 
zapisu uchwa ły, natomiast uchwa ła jest ważna. Dalej to nie rada gminy tylko Wójt jest 
zobowiązany podj ąć  decyzj ę , czy zamieni dzia łkę , czy nie. To Wójt b ędzie podpisywał  umowę  
z Panem Grzegorzem Czarnym. Nadmieni ł , również  że w uchwale nie powinno by ć  
zamieszczone nazwisko, bo obowi ązuje ustawa o ochronie danych osobowych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do s łów Przewodniczącej Rady i podziękował  za 
wskazanie ustawy, którą  zna, jednak przejrzy j ą  ponownie. Dodał , że niepotrzebnych wiele 
słów zostało powiedzianych przez ten rok czasu. Uwa ża, że podejmuj ąc uchwałę  należy 
popatrze ć  jakie będą  skutki dla budżetu, bo to radni g łosują  a pieniądze są  dzielone na 
wszystkie dziedziny życia. 

Pan Marcin Serafin stwierdzi ł , że po wypowiedzi Pana Grzegorza Czarnego, chcia łby 
usłyszeć  jako mieszkaniec gminy, zdanie Wójta odno śnie wypowiedzi Pana Grzegorza 
Czarnego. Powiedział , że Pan Grzegorz ma jasne deklaracje na temat tego jaki jest stosunek 
mieszkańców, że są  gotowi do podjęcia kroków i wcale nie chc ą  lamp i innych udogodnień . 
Następnie zadał  pytanie, czy Wójt to s łyszał . Poprosi ł  o odniesienie si ę  do tego, o czym mówi ł  
Pan Grzegorz Czarny. W gminie jest mnóstwo wa żnych spraw do rozwiązania, a mowa jest 
ciągle o tym samym. Powinna by ć  dzisiaj decyzja, a w głosowaniu by ł  „remis". Radni powinni 
wypowiedzieć  się  w tej kwestii, a nie szepta ć  między sobą. Dodał , że należy mieć  odwagę  
wyrażać  swoje zdanie. Odnosi wra żenie, że rozgrywane są  jakieś  gierki polityczne, a 
zapomniano o ludziach. Stwierdzi ł , że pomiędzy Wójtem a Panem Grzegorzem Czarnym 
powinno być  ustalone najwięcej szczegó łów. Sprawa ciągnie się  zbyt d ługo i jest już  nią  
znudzony. Radny zada ł  pytanie, czy chcemy s łuchać  się  nawzajem czy nie? Doda ł , że rozumie 
Wójta, który stoi na stra ży podziału środków z budżetu. Stwierdzi ł , że jest gotowy do pomocy, 
gdyż  jest człowiekiem do współpracy w ró żnych kwestiach, o czym powinni pami ętać  wszyscy 
tu obecni, a nie rozgrywa ć  jakieś  gierki. Pad ły jasne deklaracje, wi ęc czy nie można spisać  
wszystkiego konkretnie. Zaapelowa ł  do radnych, żeby co ś  z tym zrobi ć  bo inne pilniejsze 
sprawy leżą, a drąży się  cały czas ten sam temat. Doda ł , że padaj ą  wzajemne oskarżenia i 
przytyki na linii Wójt - radni, plotki i komentarze, a przecie ż  nie są  tu po to, by się  kłócić . 
Zajmijmy się  tym do czego nas ludzie wybrali, bo inaczej jaki to ma sens. Stwierdzi ł , że nie 
chciałby, aby ludzie oceniali go przez pryzmat jaki ś  artykułów prasowych. Poprosi ł , aby usiąść  
i problem wspólnie rozwi ązać , zamiast j ątrzyć . Stwierdzi ł , że nie jest cz łowiekiem, który 
podnosi rękę  na rozkaz kogokolwiek. Zauważył , że każdy powinien mieć  swoje zdanie i 
zaapelował, aby usiąść  do rozmów. 

Po wypowiedzi Pana Marcina Serafina na sali rozleg ły się  oklaski. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zauważył , że piękne słowa wypowiedział  radny Marcin 
Serafin. Następnie odniósł  się  do kwestii poruszonej przez Przewodnicz ącą  Rady informuj ąc, 
że w dniu dzisiejszym wp łynęło do urzędu oświadczenie Pani Agnieszki Pietrzykowskiej-
Czarnej. Potem powróci ł  do słów wypowiedzianych przez młodego radnego, które uzna ł  za 
bardzo rozsądne. Wójt zadał  pytanie, co przeszkadza mieszka ńcom, by teraz zrobili drog ę  o 
której była mowa. Dodał , że jeżeli gmina teraz przejmie t ę  działkę  to stworzy się  pewien 
precedens. Co maj ą  powiedzie ć  ludzie, którzy przekszta łcili działki w budowlane z udzia łem w 
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drodze. A tacy przedsi ębiorcy na terenie gminy si ę  znajduj ą. Należy traktować  wszystkich 
jednakowo. Skoro gminy miało to nic nie kosztować , a nastąpić  miało tylko sprostowanie b łędu 
to, dlaczego ta droga nie jest do tej pory zrobiona. 

Pan Grzegorz Czarny powiedział , że z jednym się  z Wójtem zgadza. Pan Wójt po raz 
pierwszy powiedzia ł  o co chodzi. Z wielkim zdziwieniem przyj ął  informacj ę , że jest tak du żo 
emocji, a do tej pory żadnego zaproszenia, ani zapytania w tej sprawie nie otrzyma ł . Tu 
zachodzi obawa, o precedens, że inni w podobnej sytuacji też  będą  chcieli być  równoprawnym 
członkiem gminy która jest powo łana do tego, żeby spełniać  zadania własne gminy. Dodał , że 
jest to jedyna droga post ępowania. Gmina jest po to by si ę  rozwijała. Gmina musi mie ć  spójny 
system. Poprosi ł , aby nie tworzyć  fałszywych i niepotrzebnych napi ęć . Poprosi ł  o zaproszenie 
go do rozmów, bo to on z łożył  wniosek o zamianę . Zadał  pytanie, czy w ogóle jest ch ęć  
rozmowy, bo jeżeli Wójt uważa że jest to niebezpieczny proceder, a poprzednia uchwa ła 
została podj ęta z drastycznym naruszeniem prawa. Zaprosi ł  do konstruktywnych rozmów w 
celu rozwiązania problemów. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak zadała pytanie Wójtowi, czy mo że poprosi ć  o 
spotkanie, jakie zaproponowa ł  Pan Grzegorz Czarny. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie widzi żadnego problemu. 

Ad.12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamknęła XI/2015 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgr Ąnna Olejniczak 

Protoko łowała 

Izabela Zawojska 


